
 

  
Strasbourg, 27. februar 2024 

Pozdravljeni, 
 
v nadaljevanju vam pošiljamo izjavi evropske poslanke Irene Joveve (Svoboda/Renew) z 
današnjega plenarnega zasedanja v Strasbourgu. 
 
Izjava poslanke ob potrditvi zakonodajnega besedila o zaščiti oseb, ki se udejstvujejo pri 
udeležbi javnosti, pred očitno neutemeljenimi ali zlorabljenimi sodnimi postopki (strateške 
tožbe za onemogočanje udeležbe javnosti): 
 
 “Vesela sem, da je Evropski parlament potrdil medinstitucionalen politični dogovor 
pomembne direktive za zaščito oseb pred neutemeljenimi ali zlorabljenimi sodnimi 
postopki. Predlog Komisije so sicer države članice v Svetu EU bistveno okrnile, vključno z 
brisanjem celotnih pomembnih členov, kot so pospešeni sodni postopki ter kompenzacije za 
žrtve teh škodljivih sodnih postopkov, a žal je bil to pogoj držav članic za sprejetje te 
zakonodaje. Ta direktiva sicer poskuša reševati zlorabe pravnih sredstev, ko poskušajo 
oblasti držav ali velika podjetja s pozicije moči, prek neutemeljenih tožb, utišati kritične 
glasove civilne družbe, novinarjev ali drugih posameznikov, ki opozarjajo na kršitve. V 
zadnjem obdobju so takšne prakse v porastu in skrajni čas je, da se to prekine. 
Pomanjkljivost direktive je sicer ta, da ne vključuje vseh sodnih postopkov, temveč zgolj 
postopke civilnega prava, ne pa tudi kazenskega. Poleg tega je namenjena bolj za čezmejne 
primere, kar bistveno omeji obseg teh primerov. Eden izmed mojih ključnih prispevkov v 
okviru poročevalke v senci pri mnenju odbora za kulturo k tej zakonodaji je, da vključuje 
civilne zahtevke tudi pri postopkih kazenskega prava. Kljub nekaterim pomanjkljivostim je 
direktiva dober model in želim si, da bi članice dopolnile manjkajoče dele ter v nacionalni 
pravni red vpeljale širše in bolj robustne zaščite za kritične glasove. Navsezadnje je bilo 
takšnih primerov ''SLAPP'' tožb tudi v Sloveniji veliko v času vlade Janeza Janše.” 
 
Izjava poslanke po današnjem glasovanju o zakonu o obnovi narave: 
 
"Veseli me dejstvo, da je bila zakonodaja o obnovi narave sprejeta, kljub napovedim EPP, 
da bodo glasovali proti. Čeprav je potrjena zakonodaja v procesu pogajanj izgubila svojo 
prvotno moč, saj končno besedilo bistveno odstopa od ambicij originalnega predloga, pa bi 
bilo po večletnem delu vseh treh institucij zavrnitev zakonodaje izjemno neodgovorno in 
škodljivo. Omenjen zakon namreč povečuje prehransko varnost, ohranja naravno okolje in 
biodiverziteto za prihodnje generacije ter zmanjšuje tveganja naravnih katastrof. Menim, da 
imajo interesne skupine, ki so nasprotovale zakonodaji, napačne predstave o učinku tega 
zakona, saj bi ta zakon ohranjal ravno tisto, kar vsi – tudi ali predvsem kmetje – nujno 
potrebujemo, in sicer neokrnjeno naravo (ali vsaj delež) za prihodnje generacije." 
 
Za kakršnekoli dodatne informacije ali izjave evropske poslanke Joveve smo vam na voljo. 
 
Lep pozdrav, 
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